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DDee  CChhrriisstteennUUnniiee  pprreesseenntteeeerrtt  zziicchh  ooookk  oopp  hheett  iinntteerrnneett::

- http://putten.christenunie.nl: De website voor de ChristenUnie in Putten. 
  (U vindt hier de veel gelezen weblogs van Ard Kleijer en Peter Brink)
- http://gelderland.christenunie.nl: De website van provinciale fractie van 
van de staten van Gelderland.
- http://veluwe.christenunie.nl: De website voor het waterschapsbestuur.

Kunnen wij u per e-mail bereiken ?

Maar dat is even vervelend!! Als u wel een e-mailadres hebt, maar dat adres 
bij ons niet bekend is. U mist dan nogal wat informatie. Het kan snel worden 
verholpen. Stuur een mailtje aan l.meints@chello.nl en uw adres wordt 
opgenomen op de ledenverzendlijst.

Ook tijdens de voorbereidingen van de laatste gemeenteraadsverkiezingen 
hebben we gemerkt, dat het handig is van dit communicatiemiddel gebruik te 
maken. Als u dus in de afgelopen maanden geen berichten hebt ontvangen van 
ons, dan is uw adres (nog) niet bekend. Maak daar dan even werk van. Een 
mailtje naar l.meints@chello.nl is voldoende.

Uw secretaris Luuc Meints
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Van de voorzitter

Beste ChristenUnie vrienden en vriendinnen,

In dankbaarheid mogen we terugkijken op de afgelopen twee maanden. Een 
stijging van 4 naar 5 zetels, de grootste partij van Putten, en een college 
gevormd onder onze leiding, samen met WIJ Putten en de SGP.  Onze 
wethouder Ard Kleijer, die ook de rol van informateur en formateur vervulde, 
 mag zijn tweede periode ingaan. Nu ook als eerste loco-burgemeester van 
Putten. Ard, van harte gefeliciteerd.  Naast Ard hebben ook Christine en 
Lubbert, en de andere fractieleden, heel wat uurtjes gestoken in de 
onderhandelingen. Dank ook aan Zeger Koops die als coach zowel voor als na 
de verkiezingen een belangrijke rol op de achtergrond heeft vervuld.

Ard heeft op de inloopavond al uitgebreid toelichting gegeven op het verloop 
van de coalitieonderhandelingen. Ook de positie van het CDA is hierbij aan de 
orde gekomen. De eerste reacties van velen waren die van onbegrip en 
verbazing dat we niet met het CDA een college hebben gevormd. Toch moeten 
we vaststellen dat de samenstelling van het nieuwe college op een zeer breed 
draagvlak mag rekenen, en de eerste voorkeur is van alle partijen met 
uitzondering van het CDA zelf. Dit heeft met een aantal factoren te maken. 
Één daarvan was dat het gezien de uitslag van de verkiezingen niet verstandig 
was om een college te vormen dat louter en alleen uit christelijke partijen zou 
bestaan. Daarnaast is door alle partijen aangegeven dat we geen 4 maar 3 
wethouders moeten benoemen. Gevolg was dat of SGP, of CDA zou moeten 
afvallen. Toen naast de oppositiepartijen Gemeentebelangen en VVD, ook WIJ 
Putten aangaf dat het liever een college zag dat gevormd werd met de SGP in 
plaats van het CDA was het pleit beslecht. De stemming in de raad over de 
wethouderskandidaten gaf daar nog eens duidelijk uiting aan. Slechts 4 
onthoudingen (CDA), en verder alle stemmen voor benoeming van de 3 
wethouders in het nieuwe college. Een mooi complement was dat onze 
burgemeester spijt had van zijn ontslagaanvraag, en met dit college, en met 
deze raad eigenlijk nog wel verder had gewild.

We mogen de uitslag en het verloop van de coalitieonderhandelingen als een 
zegen zien en ervaren.  De christelijke partijen hebben hun meerderheid 
ondanks een dalend stemmenpercentage behouden, en zelfs versterkt. In het 
coalitieakkoord zijn duidelijke afspraken gemaakt over christelijke waarden. 
Zo zal het ambtsgebed en het vloekverbod in Putten niet verdwijnen.  In 
sociaal opzicht zal er een vangnet blijven voor de zwakkeren in onze 
samenleving. Het was ook goed dat we zowel  voor de verkiezingen als na 
afloop van de coalitieonderhandelingen God gebeden en gedankt hebben. Hem 
komt de eer toe.  Onze bede is dat we vanuit Gods liefde ook in de komende 
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periode christelijke sociale politiek mogen blijven bedrijven. We wensen onze 
wethouder, raadsleden en commissielid dan ook Gods zegen toe.
In de raad is afscheid genomen van de raadsleden die niet meer terugkeren. 
Voor onze fractie zijn dat Evert de Graaf en Hendrie van Beek. We danken 
hen hartelijk voor hun inzet en bijdrage. Evert mocht daar zelfs een 
Koninklijke onderscheiding voor krijgen. Evert, nogmaals van harte 
gefeliciteerd. Maar ook onze bruggenbouwer Hendrie van Beek mogen we niet 
vergeten. Op de komende ledenvergadering op D.V. 17 mei a.s. zullen we hen 
dan ook nog eens in het zonnetje zetten.

Van de oude fractie mogen Christine van den Hazel-Goedvree en Peter Brink 
het werk voortzetten. Lubbert van den Heuvel, Bertus Cornelissen en Henk 
Dekker zijn onze nieuwe raadsleden, en met Gerrit Kroes een nieuw 
commissielid. Christine moest helaas vanwege gezondheidsredenen het wat 
rustiger aandoen, en daarom het fractievoorzitterschap neerleggen. Lubbert 
neemt dit nu van haar over. De komende raadsperiode zal gekenmerkt worden 
door noodzakelijke bezuinigingen.  Alleen door innovatie en het doorvoeren 
van duurzame ontwikkelingen kunnen we de pijn nog enigszins verlichten. 
Creativiteit zal daarbij hard nodig zijn. Denkt u met ons mee? 

De ledenvergadering van 17 mei zal niet alleen in het teken staan van de 
gemeentepolitiek. De landelijke verkiezingen van D.V. 9 juni zullen voor de 
ChristenUnie opnieuw een grote uitdaging opleveren. Ik heb zelf op landelijk 
niveau mogen meedenken over de toekomst van het middenbestuur.  Duidelijk 
is dat de overheid organisatorisch gezien ook hervormd moet worden. Op 
termijn moeten we met 10 tot 15% minder ambtenaren eenzelfde of beter 
dienstverlening zien te regelen. Dat kan alleen door krachten te bundelen, om 
zo het werk efficiënter en effectiever uit te kunnen voeren. De resultaten 
van ons werk vinden we terug in ons landelijke verkiezingsprogramma. Ook in 
dit opzicht bewijst de ChristenUnie dat ze zich in de afgelopen 10 jaar 
ontwikkeld heeft tot een volwassen partij. Een partij met kandidaten die onze 
steun ten volle waard is. Graag opnieuw uw stem en steun voor de komende 
verkiezingen.

Met hartelijke groet namens het bestuur,  
Gerard van den Brandhof.
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Aan de leden van de ChristenUnie Putten.

Dankbaar
Dankbaar mogen wij zijn voor de verkiezingsuitslag van 3 maart jl. Dankbaar 
ook dat in Putten 11 van de 19 raadzetels worden ingenomen door Christelijke 
Partijen. Bij de installatie van de nieuwe raad legden 15 van de 19 raadsleden 
de eed “Zo waarlijk helpe mij God Almachtig” af. Deze raadsleden weten zich 
voor hulp in hun werk afhankelijk van onze Hemelse Vader. 

Lijstverbinding
Voor de verkiezingen is een lijstverbinding aangegaan met zowel het CDA als 
de SGP. Doel van deze lijstverbinding was om zoveel mogelijk zetels voor 
christelijke partijen in de Puttens raad te krijgen. Het doel was, zoals ook in 
het persbericht van januari jl. werd aangegeven niet om een coalitie te vormen 
met drie christelijke partijen. Immers de kiezer moest nog spreken.

Verkiezingsuitslag
ChristenUnie, CDA en SGP hebben met elkaar 13 stemmen meer weten te 
vergaren dan de overige partijen bij elkaar. Puttenaren stemmen voor de helft 
op christelijke partijen en voor de helft op partijen met een andere grondslag. 
Door de lijstverbinding is deze verhouding in zetelaantallen anders.

Als ChristenUnie werden wij, ondanks een verlies van 0,9% t.o.v. 2006 de 
grootste partij. WIJ Putten, een nieuwe naam, maar met veel politieke 
ervaring, werd verrassend, met 4 zetels de tweede partij van Putten. Met de 
ChristenUnie was het verschil 0,9%. Het CDA verloor ruim 3% en wist de 
dalende trend van de laatste 20 jaar niet te keren. De SGP daarentegen was 
de enige van de zittende partijen die zowel in absolute stemmenaantallen 
alsook procentueel won t.o.v. 2006. Gemeentebelangen ging van 5 naar 3 
zetels, de VVD van 2 naar 1 en D66 haalde de kiesdrempel niet en kwam niet in 
de raad.

Informatieproces
Namens de ChristenUnie mocht ik, als informateur, starten met mijn werk. Als 
motto voor dit werk gold en geldt: Zacht op de relatie, maar hard op inhoud. 
Biddend om wijsheid en voorzichtigheid startten de gesprekken met de 
lijsttrekkers. In deze gesprekken heb ik alle partijen gevraagd naar hun 
mening over de verkiezingsuitslag, de rol die zij voor hun eigen partij zagen, 
welke dossiers als belangrijk voor de komende 4 jaar werden geacht en tot 
slot heb ik hen allen om advies voor het te volgen proces gevraagd.

Bericht van de ChristenUnie-fractie Putten
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In deze eerste ronde gaven Gemeentebelangen en de VVD aan, vooralsnog 
geen plek voor henzelf te zien in de coalitie. Zij gaven mij de ruimte om met 
de andere partijen verder te spreken Beiden gaven aan dat WIJ Putten als 
grote winnaar niet zomaar gepasseerd kon worden. Gemeentebelangen had 
geen behoefte aan een gesprek in de tweede ronde, de VVD wel. 

De Tweede gespreksronde, ook nog informerend van karakter,vond plaats 
tussen onderhandelingsdele-gaties van ChristenUnie, WIJ Putten, CDA en 
SGP. Voor de ChristenUnie onderhandelden: Ard Kleijer, Christine van den 
Hazel en Lubbert van den Heuvel. Op voorhand zagen wij geen 
programmatische onmogelijkheden voor welke combinatie van 3 van deze 4 
partijen dan ook.

In deze gespreksronde is aan elke partij gevraagd hoe een mogelijke coalitie 
eruit moest zien en welke kansen en bedreigingen men ziet voor de komende 4 
jaar.

Op basis van deze gesprekken moest worden geconcludeerd dat er een groter 
draagvlak bestond voor een coalitie van ChristenUnie, WIJ-Putten en de SGP.

Op 19 maart hebben ondergetekende, Christine en Lubbert het CDA 
geïnformeerd over het feit dat er een voorkeur bestond voor een coalitie 
waarin het CDA vooralsnog niet mee zou doen. In de gesprek-ken met het 
CDA kregen wij nauwelijks concrete antwoorden op concrete vragen. 
Nadrukkelijk is aangegeven dat het CDA de eerste partij zou zijn, mochten 
de formatiegesprekken mislukken, om weer mee te praten.

Media
In de media uitte het CDA haar gevoelens van teleurstelling over de gang van 
zaken. Als ChristenUnie hebben wij bewust niet publiekelijk gereageerd, 
vanwege het feit dat de onderhandelingen lopende waren en dat wij absoluut 
niet de garantie hadden dat de onderhandelingen zouden resulteren in een 
akkoord. Daarnaast wilden wij de verhoudingen niet nodeloos extra onder 
druk zetten.

Formatie
De formatiegesprekken zijn gevoerd met de onderhandelingsdelegaties van 
ChristenUnie, WIJ Putten en de SGP. Wij zijn gestart met het zoeken naar 
overeenkomsten, om vanuit de overeengekomen doelen de verschillen te 
kunnen overbruggen.

Ook over principiële zaken is overeenstemming bereikt. Er worden geen 
initiatieven ontplooid, danwel gesteund, om de zondagsrust in Putten verder 
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onder druk te zetten. Ambtsgebed en vloekverbod zijn voor de komende 4 
jaar D.V. veilig gesteld en de positie van de Christelijke Volksbibliotheken 
wordt onderkend en gerespecteerd.

Veel tijd is besteed aan de gemeentelijke financiën, zoals waarschijnlijk 
bekend moet er de komende 4 jaren stevig worden bezuinigd. Putten houdt 
rekening met een korting van € 2 miljoen. Die kunnen wij zonder 
belastingverhoging opvangen, door grote projecten als bv MFC vooralsnog niet 
uit te voeren, bezuinigingen op efficiënter werken en meer samenwerking 
tussen gemeenten. Wij gaan kritisch kijken of de bijna €4 miljoen subsidies 
die wij jaarlijks uitbetalen wel echt noodzakelijk zijn.

Daarnaast willen wij investeren in samen met de buurt werken aan een veiliger 
en schoner dorp, besteden wij extra aandacht aan communicatie om draagvlak 
te krijgen en begrip voor genomen besluiten.

Dankbaarheid
Als onderhandelaars menen wij een coalitieakkoord te hebben gesloten waar 
heel veel ChristenUnie standpunten in terug te vinden zijn. Wij zijn dankbaar 
voor de goede sfeer, met respect voor de verschillen in achtergrond, die 
kenmerkend waren voor de gesprekken.

Wij zijn ook dankbaar voor uw steun en uw gebed, maar zeker ook voor uw 
geduld. Wij spreken de hoop en wens uit dat wij ook in de komende 4 jaar op 
uw steun en op uw gebed mogen rekenen. Heeft u vragen, dan zullen wij die 
graag beantwoorden.

Namens de ChristenUnie-fractie Putten
Ard Kleijer
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ChristenUnie Stabiel en Betrokken

Stabiel en Betrokken, met deze leus is de ChristenUnie begin dit jaar de 
verkiezingen in gegaan. Met dit credo is de ChristenUnie de grootste partij 
van Putten geworden. De ChristenUnie wil zelf een stabiele en betrokken 
partij zijn, maar ziet ook graag een stabiel en betrokken college. Een stabiel 
en betrokken college, dat was het doel van onze (in)formateur, Ard Kleijer. 
Op een open en constructieve wijze is hij de (in)formatie gestart, gelukkig 
hebben alle politieke partijen dit ook als zodanig ervaren.

Voor het formeren van een stabiel college is draagvlak nodig, draagvlak in het 
college was en is voor de fractie van de ChristenUnie van het grootste belang. 
Zonder zelf een voorkeur voor partijen uit te spreken heeft de fractie van de 
ChristenUnie uitgesproken dat:
1. Er niet getornd mag worden aan de Christelijke Waarden, het expliciet 
opnemen van een alinea m.b.t. dit onderwerp was voor de fractie van de 
ChristenUnie een belangrijk onderwerp; 
2. Draagvlak en uiteraard bij voorkeur een zo breed mogelijk draagvlak de 
belangrijkste randvoorwaarde voor een goed functionerend college van B&W 
is;
3. Er recht aan de verkiezingsuitslag gedaan dient te worden.

De grootste partij worden is mooi, fantastisch zelfs, de grootste partij zijn 
brengt verantwoordelijkheden met zich mee, de ChristenUnie heeft deze 
verantwoordelijkheid genomen. Als onderhandelaars hebben we deze 
verantwoordelijkheid als zwaar ervaren. We zijn de onderhandelingen met 
elkaar begonnen in gebed met onze Hemelse Vader. In dit gebed hebben we 
gevraagd om wijsheid, om inzicht en om voorzichtigheid. Dit gaf ons rust en 
vertrouwen dat we deze zware taak niet alleen hoefden te doen.

Na de gesprekken met CDA, SGP en WIJ Putten hebben we als 
onderhandelaars teruggekoppeld met de fractie. Op basis van de input van de 
onderhandelaars en de informateur heeft de fractie van de ChristenUnie 
geconstateerd dat een college van WIJ Putten, SGP en ChristenUnie het 
breedste draagvlak had.  Wellicht is het goed om hier nog eens te 
benadrukken dat het hier gaat om een constatering! Een constatering op basis 
van voorkeuren, uitgesproken door andere partijen.

Maar… als fractie van de ChristenUnie hadden jullie zelf toch ook wel 
voorkeuren? Een veel gehoorde vraag, laten we daar gelijk duidelijk over zijn: 
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onze fractie heeft op voorhand geen ideaal beeld van een college 
uitgesproken bestaande uit verschillende partijen. Voor de ChristenUnie is 
het ideale college een college met draagvlak, breed draagvlak. En uiteraard 
was het van belang dat we als ChristenUnie een college programma konden 
maken met veel herkenning richting ons eigen verkiezingsprogramma

In de communicatie hebben de onderhandelaars nooit gesproken over afkeur 
van partijen, maar te allen tijde is er gesproken over voorkeur voor, een 
positieve insteek dat is onze grondhouding geweest. En dan komt het moment 
daar dat één van de drie partijen teleurgesteld moet worden, dat was 
moeilijk, enorm moeilijk, zeker als het een partij betreft die voor je gevoel 
dicht bij je staat.  En nee, de keuze heeft niet te maken met situaties uit 
verleden, de keuze heeft niet te maken met onoverkomelijke beleidsinzichten 
en de keuze heeft ook niet te maken met personen. De keuze heeft te maken 
met draagvlak, breed draagvlak. Stabiel en betrokken dat is ons credo, kiezen 
voor een college met het breedst mogelijke draagvlak hoort daar zeker bij.

Bewust is er deze periode gekozen voor een college met drie wethouders, dat 
betekent ook een keuze voor 3 partijen, dat betekende keuzes maken. We 
hebben onze verantwoordelijkheid om keuzes te maken genomen. Als 
ChristenUnie hopen we de komende 4 jaar op een goede samenwerking met 
alle partijen. Als grootste fractie wil de fractie van de ChristenUnie, ook 
vanuit haar christelijke opdracht een verbindende schakel zijn.  Voor nu en in 
de toekomst willen we het belang van de Puttense bevolking op het oog houden!

De onderhandelaars namens de fractie van de ChristenUnie
Christine van den Hazel - Goedvree en Lubbert van den Heuvel

VOORuitzien

Op 22 april jl is het coalitie akkoord Samen VOOR (Vertrouwen, Open, 
Oprecht en Respectvol) Putten gepresenteerd. Op 24 april werd het 
verkiezingsprogramma van de ChristenUnie voor de Tweede Kamer 
verkiezingen van 9 juni vastgesteld onder de naam Vooruitzien.

Nadat de nieuwe coalitie op 16 april jl de perspresentatie heeft gegeven over 
het coalitieakkoord, werd in de afgelopen week afscheid genomen van Frits 
Fabriek en Barend Siksma. Twee collega’s die zich jarenlang hebben ingezet in 
de Puttense politiek om op die manier het goede voor Putten te zoeken. Frits 
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ruim 10 jaar als wethouder en 6 jaar als raadslid, ontving de erepenning van 
de gemeente Putten. Een terechte onderscheiding voor het vele werk wat hij 
heeft gedaan. Ik noem twee grote projecten, die onder zijn leiding tot stand 
zijn gekomen: Het bestemmingsplan westelijk buitengebied, ik kan mij als 
raadslid in de periode 2002 – 2006 de stapels zienswijzen en bezwaren nog 
goed herinneren. Een tweede grote klus is de ontwikkeling en realisatie van de 
woonwijk Bijsteren. Je kunt dus zeggen dat Frits zijn stempel heeft kunnen 
zetten op een groot deel van onze gemeente. Frits ook via deze weg bedankt 
voor jouw inzet en jouw collegialiteit.

Barend is 10 jaar actief geweest in de Puttense politiek, waarvan de laatste 3 
jaar als wethouder. Een prima collega, die ik heb leren waarderen om wie hij 
is. Barend typeerde zichzelf in de Puttenaer als bruggenbouwer, dat is hij 
inderdaad, dat weet ik uit ervaring. Met zijn 66 jaar zwaait hij af, de hele 
discussie over langer doorwerken is aan Barend voorbij gegaan, hij heeft het 
gewoon gedaan.

Vrijdag ben ik begonnen met het uitruimen van mijn kasten. In 3 jaar tijd heb 
ik een hoop verzameld, wat eigenlijk onnodig is. Een kast opruimen brengt 
herinneringen terug en tegelijkertijd het besef hoe snel de tijd gaat en 
hoeveel er is gepasseerd. Tegelijkertijd wordt ruimte, zowel letterlijk als 
figuurlijk geschapen voor de nieuwe periode. Voor mij een hele uitdaging, 
gezien een bijna totaal nieuwe portefeuille die ik mag gaan doen.

Zaterdag de 24e congresseerde de ChristenUnie in de Werelt in Lunteren, om 
de kandidatenlijst voor de TK-verkiezingen en het programma 
VOORUITZIEN vast te stellen. Als nummer 38 op de lijst neem ik een 
bescheiden plaats in op de kandidatenlijst, maar ben ik super gemotiveerd om 
mij in te zetten voor een goed resultaat op 9 juni as.

Prachtig om het congres te beginnen met samenzang, overdenking van Gods 
Woord en gebed. De ChristenUnie, waarin vertegenwoordigers aanspreekbaar 
zijn op een christelijke levenshandel en wandel. Om ook zo in de politiek 
“leesbare brieven”en ambassadeurs van Koning Jezus te mogen zijn. Een 
opdracht voor elke christen in de politiek, zo klonk de boodschap. 

In de komende periode gaan wij in Putten vol vertrouwen aan de slag om het 
coalitieakkoord uit te werken. Niet teveel achterom kijken, wat dan loop je 
vroeg of laat met je hoofd tegen de muur. Wij gaan Vooruitziend en vol 
vertrouwen de toekomst in, zowel VOOR Putten als richting 9 juni a.s.

Ard Kleijer
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Een nieuw college

Ziezo, het college is beëdigd en gaat aan het werk. We zijn er klaar voor. Ik 
heb er ook wel zin in. Een nieuwe raad met veel nieuwe gezichten, en met 
oudgedienden die aan iets nieuws beginnen. Zelfs aan een nieuwe partij, WIJ-
Putten! Kortom, de raad maakt echt een nieuwe start. De burgemeester zegt 
zelfs dat hij nog wel langer had willen blijven om dit mee te maken. 

Ik ben ook blij met het coalitieakkoord. Het is een goed verhaal met 
toekomstperspectief en met een duidelijke visie op wat we met het dorp 
willen.  Een voorbeeld: de zelfstandigheid van Putten. Ons dorp heeft een 
eigen, uniek karakter, dus wil je graag zelfstandig blijven op die punten die 
voor Putten belangrijk zijn. Maar dat sluit niet uit dat er zaken zijn die je 
veel beter samen met andere gemeenten kunt regelen. Zelfstandigheid is dus 
niet: op jezelf blijven. Je wilt een soort zelfstandigheid met een open oog 
voor samenwerking. Ook het woningbouwprogramma is zo’n onderdeel waaruit 
de visie van dit college blijkt. Juist bij zoiets moet je op de lange termijn 
durven denken. Wat heeft ons dorp nodig als de vergrijzing doorzet, hoe 
voorkom je leegstand op den duur?

Er zijn mensen die het akkoord een vaag verhaal vinden. Die mensen hadden 
waarschijnlijk meer concrete zaken geregeld gezien, zoals: we gaan daar 
wegen aanleggen en daar een rotonde bouwen. Maar dat is geen visie, dat is 
uitvoering. En het is makkelijk om kritiek te geven op een coalitieakkoord 
door allemaal details en concrete zaken te noemen. 

Waar ik ook wel blij mee ben, is dat het een open coalitieakkoord is geworden. 
Er is bij veel plannen een denkrichting gegeven, maar de details zijn nog niet 
uitgewerkt. Die details mag het college uitwerken en de verdere uitvoerders. 
Dat geeft openheid en flexibiliteit. In de reacties van de oppositiepartijen 
ging het vaak over communicatie. Natuurlijk is de bedoeling, dat we in de hele 
besluitvorming zoeken naar een breed draagvlak. Niet voor niets is immers de 
coalitie zo samengesteld dat er voor alle besluiten een breed draagvlak 
mogelijk is. In de commissies en in de raad willen we breed van gedachten 
wisselen. Juist daarom ook is er niet gekozen voor een dichtgetimmerd 
verhaal. Dan kun je immers ook als coalitiepartij al gauw geen kant meer op, 
én dat sluit ook flexibiliteit naar de oppositie uit. En zoals op de 
raadsvergadering werd gezegd: heb je een goed plan, kom ermee voor de dag.
 
Ard, Roelof en Nico, Gods zegen toegewenst bij jullie taak als wethouders van 
de gemeente Putten. 
Peter Brink
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De droom van Nederland

- De ChristenUnie ziet vooruit. We hebben een droom voor Nederland
- Wij willen een land waarin je je kinderen wilt laten opgroeien, Niet een land 
waar mensen bang zijn om over straat te gaan.
- Wij willen een land dat kan omgaan met verschillen, niet een land waarin 
mensen elkaar geen ruimte gunnen.
- Wij willen een land dat werkt aan een sociale en duurzame economie en niet 
een land dat de toekomst opoffert om snel rijk te worden.
- Ik droom van een Nederland waarin de economie groeit door duurzame 
innovaties, waar de overheid het vertrouwen van burgers verdient door 
dienstbaar te zijn, waar niemand buiten de boot valt doordat zorg en aanbod 
wordt gegeven aan iedereen die kwetsbaar is
- Ik droom van een Nederland waar de samenleving bloeit

- Is het ook jouw droom ? Laten we dan de handen inéén slaan. Samen kunnen 
we heel veel doen

- Doe mee en maak het verschil met de campagne op straat
- Doe mee en zet ChristenUnie op het verkiezingsbord in heel Nederland
- Doe mee en inspireer kiezers bij deur tot deur verkiezingsakties
- Doe mee en stel je huiskamer open voor een mini-verkiezingsavond
- Doe mee op Twitter, Facebook, Hyves en verspreid de droom
- Met jouw talenten en jouw inzet kunnen we de droom waarmaken
- Doe mee met de ChristenUnie

André Rouvoet, 
http://www.youtube.com/watch?v=jw_wLKInSjQ
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Waterschap onder Provincie niet in belang burger
Nu de verkiezingsprogramma’s vastgesteld zijn kunnen we de balans opmaken 
hoe in de politiek gedacht wordt over de toekomst van de waterschappen. Een 
meerderheid is duidelijk voor het opheffen van het waterschapsbestuur en 
het onderbrengen van de waterschappen als uitvoeringsorganisaties bij de 
provincies. Alleen VVD, ChristenUnie en SGP zijn voor het handhaven van een 
zelfstandige functionele democratie zoals in de grondwet is verankerd. Ook 
het CDA ging met een nipte meerderheid van 51% akkoord met dit idee. 

Met het opheffen van de waterschapsbesturen vervalt ook de 
belangenvertegenwoordiging van de geborgde zetels. Nu zijn ongebouwd, 
bedrijfsgebouwd en het bosschap nog in het bestuur vertegenwoordigd om 
hun specifieke belangen te waarborgen. Ook betekent het dat algemene 
lijsten, die juist als doel hadden de waterbelangen van een bepaalde 
achterban te vertegenwoordigen weer zullen moeten verdwijnen. Wat dreigt 
is dat het meer op de lange termijn gerichte waterbeleid ondergeschikt 
wordt aan het korte termijn beleid waarmee de politieke lijsten de gunst van 
de kiezers kunnen winnen. Ook een nationaal fonds voor de financiering van de 
waterveiligheid dreigt een speelbal te worden van noodzakelijke 
bezuinigingen. Dat komt omdat de beoogde besparingen bij het opheffen van 
de waterschapsbesturen en de opsplitsing van de waterschappen niet op korte 
termijn gerealiseerd kunnen worden. 

In de verkiezingsprogramma’s van de partijen die de waterschapsbesturen 
willen opheffen wordt niet gesproken over het opschalen van de provincies. 
Alleen D66 wil overgaan tot de vorming van landsdelen. Consequentie van deze 
visie is dat meer dan de helft van alle waterschappen moet worden 
opgesplitst, en hun beheersgebied moet worden herverdeeld op basis van 
provinciale grenzen. Opschaling van waterschappen op basis van een meer 
logische indeling van stroomgebieden wordt daarmee afgewezen. Dit leidt tot 
een omgekeerde beweging in waterschapsland en een minder doelmatig 
waterbeheer. Het is te betwijfelen of de besparing van 18 miljoen op de 
bestuurlijke kosten ooit wordt gehaald. Zo moet bijvoorbeeld de provincie 
Drenthe haar eigen waterschap krijgen! Wat te denken van waterschap 
Rivierenland wat opgesplitst moet worden in 4 aparte stukken. De provincies 
Gelderland, Noord Brabant, Utrecht en Zuid Holland moeten dan de 
uitvoering van het waterbeheer op elkaar gaan afstemmen. In plaats van 
minder bestuurlijke drukte, wordt het omgekeerde bereikt. 

Een ander voorbeeld is waterschap Vallei en Eem. Hier dreigt het historische 
conflict tussen de Hertog van Gelre en de bisschop van Utrecht nieuw leven 
te worden ingeblazen. Maatregelen in Gelderland zijn namelijk van directe 
invloed op het oppervlak en grondwaterbeheer in Utrecht. Inwoners van een 
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stad als Amersfoort kunnen daar de nadelige gevolgen van ondervinden. Een 
inwoner van Gelderland wil namelijk niet opdraaien voor kosten die ten gunste 
van inwoners van een andere provincie gemaakt moeten worden. Het idee om 
waterschappen bij provincies onder te brengen zet ook een rem op concrete 
voorstellen voor doelmatiger waterbeheer zoals voorgesteld door de 
waterschappen. Samenwerking tussen waterschappen en gemeentes op het 
terrein van de afvalwaterketen en belastingheffing worden ernstig 
vertraagd. Mogelijke fusies tussen waterschappen worden op de lange baan 
geschoven. De eerste slachtoffers lijken de waterschappen Veluwe en Vallei 
& Eem te worden. De provincie Utrecht heeft zich al uitgesproken tegen de 
voorgestelde fusie. Mogelijke kostenbesparingen op korte termijn zijn dan 
niet mogelijk of worden ernstig vertraagd. 

En als uiteindelijk de grondwet zal zijn aangepast moeten ook nog eerst 
enorme kosten gemaakt worden om tot een herindeling van waterschappen te 
komen. Het is jammer dat de meeste politieke lijsten de adviezen van de 
commissie Kalden over de inrichting van het openbaar bestuur niet ter harte 
hebben genomen. De kans is nu groot dat de burger uiteindelijk toch de 
rekening moet betalen voor deze ondoordachte visie van politieke partijen. 
Of de burger dit in de gaten heeft moet helaas worden betwijfeld. Het is te 
hopen dat in het publieke debat de haalbaarheid en betaalbaarheid van deze 
ook door de IPO voorgesteld lijn wordt beoordeeld. In die zin is de lijn die 
VNG en UVW voorstellen een veel realistischer scenario. Het is daarnaast te 
hopen dat bij het doorrekenen van de politieke programma’s de financiële 
realiteit voldoende goed naar voren komt.
                                Gerard van den Brandhof, heemraad Waterschap Veluwe

De ChristenUnie is een partij om trots op te zijn. Daarom doen wij een 
beroep op onze huidige leden om nieuwe leden te werven.
De beste methode om dit te doen is de persoonlijke benadering, vraag 
familieden, kennissen en vrienden of zij lid willen worden van de ChristenUnie.
Voor info en het opgeven van nieuwe leden verwijzen wij u naar onze site:  
http://putten.christenunie.nl of tel.nr. 0341-352270 

Bram Francken (Promotie)

Nieuwe leden gevraagd

ChristenUnie Putten

Bram Francken, Jacob Catsstraat 83
3881 NW  Putten   tel: 0341-352270
e-mail: info@putten.christenunie.nl
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Kroniek van opmerkelijke zaken
Verkiezingen – Uitkomsten – Een college vormende Fractie – Wie had dat tien 
jaar geleden gedacht,   Ard Kleijer  aan de wieg van het huidige College – 
Wethouder in vele zaken – 1e locoburgemeester.
Laten we “van harte” dankbaar zijn! Er is voor de verkiezingen gebeden, dat 
we nu ook danken voor de uitkomst. Als ChristenUnie mensen blijven bidden 
voor ons dorp en voor de fractie nu zij haar bestuurstaak voor de komende 
vier jaar op zich heeft genomen. Juist de politiek is zo zondig kwetsbaar. Het 
besturen van onze gemeente  is een Bijbelse roeping  waarin afhankelijkheid 
van de Here God  ons uitgangspunt mag zijn. 

In het college akkoord is duidelijk onder ogen gezien dat we “magere” jaren 
tegemoet gaan. Een sober beleid met blijvend oog voor de “zwakkeren”. Des 
te meer reden om hier een aansprekende en zinvolle uitdaging van te maken 
voor ons dorp.

Voor de landsverkiezingen mogen we ons negen juni weer bij de stembus 
vervoegen. Ook dan weer het rode potlood. De laatste tijd is er, zo lijkt het, 
enige bezinnende rust binnen de landspolitiek gekomen. Je zou haast wensen 
dat men het schreeuwerig en hijgerig campagne voeren maar helemaal 
achterwege laat. Iedere Nederlander beseft nu toch wel dat bescheidenheid 
over beleidsmogelijkheden en resultaten beter past in onze gebroken en 
kwetsbare wereld. In het vertrek van de vele  politici uit het landsbestuur in 
de achterliggende maanden is m.i. iets duidelijk geworden van  een morele 
crises.                           

Wouter  Bos koos voor z’n gezin, de opvoeding van z’n jonge kinderen. Een 
keuze die breed, positief opzien baarde.  Tegelijkertijd moet gezegd worden, 
dat hij een kabinet op een onheuse manier liet vallen vanwege een militaire 
missie in Afghanistan. De wijze waarop was niet minder dan een klap in het 
gezicht  van de Nederlandse militairen, die zich met levensgevaar hebben 
ingezet en nu “politiek werden gebruikt”. Ook zijn collega’s in het kabinet 
hielden hier een vieze smaak aan over. Wat later komt dan aan het licht, dat 
Bos  al anderhalf jaar gesprekken met Cohen voerde om zijn plaats als 
lijsttrekker  over te nemen. Opeens stapt Job Cohen als burgemeester op van 
de ene op de andere dag.  Dat kan blijkbaar in de hoofdstad van Nederland 
met zijn meer dan honderd nationaliteiten. De climax van dit politieke gedoe 
zou zijn, dat Bos wordt voorgedragen als burgemeester van Amsterdam. De 
moraal van dit verhaal is op de binnenkant van je hand te schrijven: Slecht!

Over de problemen wat betreft de identificatieplicht bij de verkiezingen is al 
heel wat geschreven. Met name voor ouderen is er nogal eens een fysiek, 
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 soms een financieel probleem. Vanwege deze drempels neemt een aantal 
ouderen het besluit af te zien van vernieuwing van hun identiteitsbewijs. Ook 
komt het voor dat men simpelweg vergeet het identiteitsbewijs te verlengen. 
Dat geeft niet alleen bij verkiezingen problemen, maar ook in de richting van 
zorgvoorzieningen en het openbaar vervoer, etc. Mogelijk kan de ChristenUnie 
fractie dit “probleem”  in de Raad snel  oppakken.  Sommige gemeenten 
organiseren in samenwerking met verzorgings- en/of verpleeghuizen, een 
speciale actie om het ook deze ouderen gemakkelijk te maken hun “papieren “ 
op orde te houden. De gemeente komt dan naar hen toe, het huis zorgt voor 
een fotograaf en in een week tijd heeft iedereen dan weer een geldig 
identiteitsbewijs.  Het versterkt het gevoel nog steeds meetellend 
staatsburger van ons land te zijn.

Ik las een hotspots column van Minou.  Wie dat precies is weet ik niet, maar 
een deel van haar column sprak mij in het kader van deze rubriek dermate 
aan, dat ik het hier verhaal:
   “Als ik er probeer achter te komen waar het in onze samenleving is mis 
gegaan, merk ik dat ik het ook niet precies weet. Het is te makkelijk om iets 
of iemand de schuld te geven van het feit dat de wereld is veranderd. Maar 
het lijkt soms wel  alsof er geen mens meer is die zich ergens druk over 
maakt . Over het feit bijvoorbeeld dat elk televisieprogramma over sex lijkt 
te gaan. Of dat dj’s op de radio  allerlei vunzigheid de ether insturen. Of dat 
in functie zijnde politie-agentes zich in het spiegeltje van de zonneklep  van 
hun dienstwagen zitten op te maken. Of over het feit dat heel jonge kinderen 
de meest agressieve en gewelddadige tekenfilmpjes mogen kijken. De 
producenten van dat soort programma’s verdienen er geld mee en de ouders 
hebben even de handen vrij. Dus zetten we onze kinderen massaal voor de 
televisie en over een jaar of twaalf merken we vanzelf wel  of het een goed 
idee was of niet. Ik denk dat het grootste gevaar van onze samenleving 
onverschilligheid heet. De kinderen van nu krijgen te weinig echte aandacht. 
Te weinig sturing. Te weinig opvoeding. We weten misschien zelf niet meer 
hoe het moet. Hoe je grenzen moet stellen. Wat grenzen überhaupt zijn. 
Want iedereen is gewend om alles te krijgen. En als we iets willen hebben dan 
pakken we het gewoon. Zelfs zoals laatst in Dordrecht, als we een uniform 
dragen. "

Kijk eens in deze spiegel  en zorg dat je wakker blijft.      

Cor Houweling
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Never a dull moment

donderdag 01 april 2010 13:49 

Na mijn afscheid van de Raad van Putten op 9 maart, bekroond met een 
Koninklijke onderscheiding, volg ik via de pers, net als iedere geïnteresseerde 
burger, het lokale en regionale nieuws rond de coalitievormingen. Het is even 
wennen, na jarenlang meegedraaid te hebben “in de keuken” van de lokale 
politiek. In mijn dorp lijkt het erop, dat het CDA, de partij die jarenlang van 
het standpunt uitging “we rule this country”, nu buiten de boot dreigt te 
vallen. Dat het geen automatisme meer is, dat zij in het centrum van de macht 
zitten, doet het lokale CDA zeer. Het lijkt er toch op dat ze voor het eerst 
een oppositierol gaan vervullen.

Vandaag, 31 maart, is de landelijke kieslijst van de Christen Unie in de kranten 
bekend gemaakt. De vaak onnavolgbare mix van kerkelijke gezindte, 
loyaliteiten en capaciteiten leverde ook bij onze partij toch wel enige 
verrassingen op. Natuurlijk beslissen de leden in een later stadium over de 
definitieve plaats op de lijst. Opvallend is dat slechts één bewindspersoon op 
de lijst terugkeert: onze vice-premier André Rouvoet wordt gelukkig weer de 
lijsttrekker. Eimert van Middelkoop en Tineke Huizinga keren niet terug. Wat 
opvalt is dat de kamerleden Ed Anker en Ernst Cramer pas terug te vinden 
zijn op een zevende en negende plaats. Twee nieuwelingen, Carola Schouten 
(op 5), nu fractiemedewerkster in de Kamer, en milieudeskundige Martine 
Vonk (op 6) passeren de bovengenoemde kamerleden.
In de peilingen, voor wat die waard zijn, staan we op 8 zetels. Voor een 
regeringspartij, net na een kabinetscrisis, voorwaar geen gek resultaat. Maar 
de enige echte opiniepeiling is op 9 juni a.s. Dan moeten we er staan.

Op 29 maart jl. stond er op teletekst van T.V. Gelderland een opmerkelijk 
bericht: “Waterschappen: Werk kan zuiniger”. Gemeenten en waterschappen 
willen nauwer gaan samenwerken. In een afgelopen maandag uitgegeven 
verklaring zeggen beide partijen daarmee ruim 380 miljoen euro te kunnen 
besparen. Nu is de riolering het domein van de gemeenten, de waterschappen 
doen de waterzuivering. De besparing die het samen uitvoeren van de taken 
oplevert, moet ten gunste komen van de burger. Het plan wordt aangeboden 
aan het Rijk. Overigens willen steeds meer partijen in de Tweede Kamer van 
de “dure en bureaucratische” waterschappen af.

U ziet het: “Never a dull moment” in de politiek.
Politiek is niet saai. Er valt elke keer weer het een en ander te beleven.

Evert de Graaf, fractievolger, provinciale staten




